

အခန်း (၈)

သမာကျမ်းစာရှိအသင်းတော်တည်ဆောက်မှု  
Thoroughly Biblical Church

ဥမာကျမ်းစာနှင့် ကိုက်ညီသောအသင်းတော်ထူထောင်နိုင်ရန် အကတောင်းဆိုမှုတို့သည် မည်သည့်အရာများဖြစ်သနည်း။ စာမအုပ်၏ အစောပိုင်းတွင်တမန်တော်များကျင့်သုံးသော ကျမ်းစာ ဖော်ပြချက်အတိုင်းလုပ်ဆောင်ရန် တိုက်တွန်းခဲ့ပါပြီ။ သစ်ကျမ်းစာအုပ်တစ်ခုလုံးတွင် ဖော်ပြထားသော အသင်းတော်လှုပ်ရှားမှုနှင့်ပတ်သပ် တမန်တော်များကျင့်သုံးမှုကို မျက်ဝါထင်ထင်တွေ့မြင်သည်။ ကျွန်ုပ်တို့အစိတ်အပိုင်းခံ တင်ပြနိုင်ပါသည်။

အပတ်၏ပထမနေ့ရက်တွင် ယုံကြည်သူများသည် အသင်းတော် စုရုံးခဲ့ကြသည်။ (သည် တမန်တော်များကျင့်သုံးခဲ့သော လေ့ထုံးစံဖြစ်ပြီး အသင်းတော်လူကြီးတို့က ပြောင်းလဲခြင်းမပြုလှပေ။ ထိုကဲ့သို့ပြုခြင်းသည် အသင်းတော်၏သဘောသဘာဝကို မပြောင်းစေလိုခြင်းဖြစ်သည်။ ထို့ကြောင့် က မှားယွင်းသောသွန်သင်မှုမှ ကာကွယ်ပြီးတစ်မျိုးသို့မဟုတ်နခြားသောနည်းလမ်းအားဖြင့် အသင်း တော်လှုပ်ရှားမှုအဆိုပြုသောအခါ ပြောင်းလဲမှုပြုခြင်းမှ ကာကွယ်ပေးခဲ့သည်။ ထို့ကြောင့်သူတို့သည် ပထမနေ့ ဝတ်ပြုအစည်းအဝေးကျင်းပရန် ဆုံးဖြတ်ချက်ချမှတ်ခဲ့ပြီး သည် တမန်တော်များထူထောင် ခြင်းအဖြစ် ဆက်လက်တည်တံ့ခံသည်။)

ယုံကြည်သောသူများစုရုံးလာကြသောအခါ အိမ်တွင်တွေ့ဆုံတတ်ကြသည်။

သူတို့သည် မိမိအိမ်တွင် စုရုံးလာကြသောအခါ သူတို့၏ဝတ်ပြုကိုးကွယ်ခြင်းနှင့်သက်သေခံ ဝေမျှခြင်းတို့သည် ပွင့်လင်းမှုရှိပြီးတက်တက်ကြွကြွပါဝင်ကြသည်။ (၁ကော ၁၄:၂၆ ထဲတွင် “အယောက်စီတိုင်းပါဝင်ခွင့်ရှိသည်” ဟု တင်ပြထားသည်။) မည်သူကမှရှေ့သို့ထွက်ပြီး ဦးဆောင်ခြင်း မပြုခဲ့ပေ။ ကနဦးယုံကြည်သူတို့သည် ဝတ်ပြုအစည်းအဝေးအစီအစဉ်ကို ကြိုတင်ရေးဆွဲထားခြင်း မရှိပေ။

သူတို့သည် ဝတ်ပြုကိုးကွယ်ခြင်း အယောက်စီတိုင်းတက်ကြွစွာ ပါဝင်သည့်နည်းတူပွဲတော် မင်္ဂလာကို ဝလင်စွာသုံးဆောင်ခဲ့ကြသည်။ ထိုပွဲတော်သည် အကအစားအစာဖြစ်သည်။ ကို ချစ်ခြင်း- ပွဲတော်ဟု ခေါ်လေ့ရှိသည်။

အသင်းတော်တိုင်းသည် ဆင့်ပွားရန်အသင်းတော်များဖြစ်ကြသည်ကို သူတို့ကသိရှိလုံကြပြီ (အဖွဲ့အစည်းဖြင့်တည်ထောင်သောအသင်းတော်တို့က ထိုခံယူချက်ကို နားမလည်ကြပေ။) ရာထူးအ ဆင့်အတန်းခွဲခြားမှုမရှိဘဲ အသင်းတော် ဦးဆောင်သူတို့က ဆက်လက်ဦးဆောင်ခဲ့ကြသည်။ သို့အခြေ ခံအုတ်မြစ်ဦးဆောင်မှု၊ မာသစ်ကျမ်း ဖော်ပြထားသော(သင်းအုပ်လူကြီး၊ သိုးထိန်း၊ သင်းအုပ်ဆရာ၊ အသင်းတော်ကြီးကြပ်သူများ) က အတတ်နိုင်ဆုံးဦးဆောင်မှုပြုသွားခဲ့သည်။ ထို့ပြင်သူတို့ကို စိတ်နှ လုံးစင်ကြယ်စွာ လုပ်ဆောင်သူများအဖြစ် သတ်မှတ်ခဲ့ရပြီး အခြေအနေပေါ်မူတည်ပြီး ဦးဆောင်သူများ မဟုတ်ပေ။

သခင်ယေရှု၏ ဗျာတော်နှင့်သွန်ချက်တို့ကို ပထမဦးဆုံးခံယူခဲ့ကြသော တမန်တော်များက အသင်းတော်များကို မည်ကဲ့သို့တွေ့ရှိလုပ်ဆောင်ခဲ့ကြသည်ကို သမာကျမ်းစာက သေချာစွာဖော်ပြထား ပါသည်။ သူတို့သည် အသင်းတော်၏သဘောသဘာဝနှင့် လုပ်ဆောင်မှုတို့ကို နှုတ်ကပတ်တော်နှင့် အညီထားခဲ့ပြီးတော်လည်း သူတို့၏ဖော်ပြချက်နည်းလမ်းကို မည်ကဲ့သို့ပြောင်းလဲစေမည်မည်း။ သဘာ ဝနှင့်လုပ်ဆောင်ချက်တို့သည် အပြန်အလှန်အသုံးပြုနိုင်သော စကားလုံးဖြစ်သောကြောင့် ကျွန်တော် ကဲ့သို့ပြောထားခြင်းဖြစ်သည် (ခေါင်းစဉ်နှင့်ပန်းကဲ့သို့)။ တဖက်တွင်ဖွဲ့စည်းမှုသည် လုပ် ဆောင်မှုကို ဖြစ်ထွန်းစေသည်။ ကွဲပြားသောအရာတို့ကို နေရာတစ်ခုတွင်စုစည်းထားခြင်းသည် ဖွဲ့စည်း ခြင်းဟုခေါ်သည်။ (ဥပမာအားဖြင့် မိများနှင့်ကလေးသူငယ်များသည် လုပ်ငန်းခွင်တစ်ခု လုပ်ဖော်ကိုင် ဖက်တို့ထက် အတူနကွလုပ်ဆောင်ရာတွင် နေရာမသီးသီးမှတာဝန်ယူလုပ်ဆောင်နေသည်ကို တွေ့ရ သည်။ ထို့ပြင်သူတို့သည် ခြားနားသောသဘာဝက အမျိုးမျိုးသောလုပ်ငန်းအသီးသီးတို့ကို လုပ်

ဆောင်စေခဲ့သည်။ အိမ်ထောင်မိသားစုတစ်ခုတွင် မိဘများနှင့်ကလေးသူငယ်များ၏ ဆက်နွယ်မှုသည် သာမန်မိသားစုသွေးသားတော်စပ်မှု ဥပမာထက် လုပ်ဖော်ကိုင်ဖက်ဖြစ်ခြင်းနှင့် ပို တူသည်။ သို့သော် သူတို့၏လုပ်ဆောင်မှုပန်းတိုင်သည် တစ်ခုတည်းဖြစ်သည်။ ထိုနည်းတူ ယုံကြည်သူများသည် အဖွဲ့အစည်းတစ်ခုကဲ့သို့ သို့မဟုတ် အသိုင်းအဝိုင်းတစ်ခုကဲ့သို့လုပ်ဆောင်ခြင်းသည် ဘုရားသခင်၏ လူတို့ကို တိုးတက်စေခြင်းထက် အသင်းတော်တည်ဆောက်မှုဆိုင်ရာလုပ်ဆောင်မှု၏ ဥပမာဖြစ်သည်။ သမာကျမ်းစာအရပြောရလျှင်သာမန်လုပ်ဆောင်သူများသာဖြစ်သည်။) ကျွန်ုပ်တို့ပြဌာန်းထားသော မေးခွန်းတို့ကို ရိုးသားဖြောင့်မတ်စွာ ဖြေကြပါစို့။ ထို့ပြင်တမန်တော်တို့က မည်သည့်အစီအစဉ်တို့ကို ပြဌာန်းပြီးခဲ့သည်ကိုလည်း သိကြပါစို့။ အကယ် ဘာမှမသိခဲ့ပါက သမာကျမ်းစာနှင့်ကိုက်ညီသော အသင်းတော်၏ သဘာဝနှင့်လုပ်ဆောင်မှု ပြဌာန်းချက်တို့သည် အပါယ်မရှိပေ။ ယုံကြည်သူတို့သည် မည်သည့်အချိန်တွင်တွေ့ဆုံသင့်သည်ကို ကျွန်ုပ်တို့အစပြုကြပါစို့။

အသင်းတော်၏သဘာဝနှင့်လုပ်ဆောင်မှုတို့နှင့်ပတ်သက်ပြီး အမှန်ဖော်ပြရလျှင် အသင်းတော်သည် ဖိုမအင်္ဂါမရှိသောအရာဖြစ်သည်။ စောစောပိုင်းတွင်တင်ပြခဲ့သည့်အတိုင်း ကနဦးဖခင်ကြီးတို့သည် ထိုအကြောင်းကို သိရှိခဲ့ပြီ။ ထို့ကြောင့်သူတို့က ပြောင်းလဲမှုမလိုအပ်ပေဟု တွေ့ရှိခဲ့ပါသည်။ သူတို့၏ တွေ့ဆုံဝတ်ပြုခြင်းနေ့ရက်ကို ကိုးကာရန်မလိုအပ်ပဲ အသင်းတော်တို့၏သဘာဝနှင့် လုပ်ဆောင်မှုတို့ကို မိတ်ဆွေခွဲခြားနိုင်လိမ့်မည်ဟု သူတို့ကသိရှိခဲ့သည်။ ထို့ကြောင့် အကြောင်းနှင့်ပတ်သက်ပြီး သူတို့ကတမန်တော်များထားရှိသည့်အတိုင်း ပြောင်းလဲမှုမရှိဘဲ ဆက်လက်အသုံးပြုခြင်းဖြစ်သည်။ တဖက်တွင်သမာကျမ်းစာ ဖော်ပြထားသောအသင်းတော်သည် ၏တွေ့ဆုံသောနေ့ရက်တို့ကို ပြောင်းလဲနိုင်သော်လည်းပြောင်းလဲမှုမပြုဘဲ ဆက်လက်ကျင့်သုံးခြင်းဖြစ်ပြီး၊ တမန်တော်များလုပ်ဆောင်ပြီးသည့် အတိုင်း ဆက်လက်ကျင့်သုံးလုပ်ဆောင်ခဲ့ကြခြင်းပင်ဖြစ်သည်။ သမာကျမ်းစာဖော်ပြသောအသင်းတော်၏ ဖြစ်ခြင်း(သဘာဝ)နှင့် လုပ်ဆောင်မှု (လုပ်ငန်း) သည် ကျွန်ုပ်တို့တွေ့ဆုံရန် သတ်မှတ်ထားသော အချိန်ထက် ပိုပြီးအရေးကြီးသည်ဟု ပြောသူကျွန်ုပ်သည် ပထမဆုံးသူဖြစ်နိုင်သည်။ ထို့ပြင်အသင်းတော်တစ်ခုသည် သမာကျမ်းစာအတိုင်းကျင့်ကြံကာ လုပ်ဆောင်သောအသင်းတော်ဖြစ်နိုင်သော်လည်း တနင်္ဂနွေနေ့တွင် တွေ့ဆုံခြင်းထက် ဗုဟူးနေ့တွင်တွေ့ဆုံသောကြောင့် စောစောတုန်းက ဖော်ပြပထားသောသမာကျမ်းစာနှင့် ကိုက်ညီသည့် အဟယ်နှင့် မတူတော့ပေ။ သို့သော်ကျွန်ုပ်မေးခွန်းတစ်ခုကို မေးချင်သည်။ “ကနဦးဖခင်ကြီးများသည် ယုံကြည်သူများမည်သည့်အချိန်တွင် ဝတ်ပြုတွေ့ဆုံနိုင်မည် ဟု သတ်မှတ်ထားခဲ့သနည်း။ မည်သည့်အရာပေါ်တွင် အခြေခံခဲ့သနည်း။ ဘာရည်ရွယ်ချက်ရှိသနည်း။ ကျွန်ုပ်တို့ဘာလုပ်သင့်သနည်း။ တနင်္ဂနွေနေ့မဟုတ်သော နေ့ရက်တစ်ခုခုတွင် အသင်းတော်ဝတ်ပြုအစည်းအဝေးကျင်းပခြင်းသည် ကျွန်တော်စိတ်နှလုံးအကြွင်းမဲ့ ထောက်ခံသည်ကိုပြန်ပြောလိုက်ပါသည်။ တစ်ခြားတစ်ဘက်မှကြည့်လျှင် သမာကျမ်းစာနှင့်လည်း ကိုက်ညီမှုရှိသည်သည်။ ထပ်မံ တမန်တော်တနင်္ဂနွေနေ့တွင် တွေ့ဆုံခြင်းသည် တရားမဝင်သောအရာဖြစ်ပါက ကြာသာပတေးမဟုတ်တခြားနေ့တစ်ခုခုတွင် အခြေအနေပေါ်မူတည်ပြီး ကျွန်တော်သည် ရက်ပြောင်းဝတ်ပြုခြင်းပြုရန် အရေးကြီးလာပါသည်။ သို့သော် ထိုကဲ့သို့သော ပတ်ဝန်းကျင်၏ပြစ်တင်ဝေဖန်မှုကို လျစ်လျူရှုပါက တမန်တော်များ ဦးဆောင်ပြုစုသောအချိန်တွင် ကနဦးအသင်းတော် အဘယ်ကြောင့် ဝတ်ပြုကိုးကွယ်ခြင်းနေ့ရက်ပြောင်းခဲ့ပါသနည်း။

ထိုအချက်ကိုတရားမှန်ကန်စွာဖြင့် ကျွန်တော်ဖြေကြားပါရစေ။ မသစ်ခေတ်ကာလတွင် ဂျူးလူမျိုးတို့သည် နေ့သစ်ကိုအစပြုသောအခါ ညနေပိုင်းမှစတင်ခဲ့သည်။ ၏ဆိုလိုရင်းသည် သူတို့၏ တစ်ပတ်ပထမနေ့သည် ကျွန်ုပ်တို့အတွက် စနေနေ့ညနေခင်းပိုင်းဖြစ်သည်။ ထို့ကြောင့်အသင်းတော်အားလုံးတို့သည် စနေနေ့ညနေပိုင်းမှသာ ထိုကဲ့သို့သောခံယူချက်ကြောင့်ဖြစ်သည်။ ထို့နောက်ကျွန်တော်သည် ကိုသမာကျမ်းစာနှင့်ကိုက်ညီသည်ဟု ခံယူနိုင်ပေမည်။ နေ့ရက်သစ်ကိုပထမပိုင်းမှစတင်ပြီး ရေတွက်သောတိုင်းနိုင်ငံအသီးသီးအတွက် ထိုကဲ့သို့ခံယူချက်သည် ယုတိမရှိပေဟု ပြောရပါလိမ့်မည်။ ကျွန်ုပ်တို့အများဆုံးအတွက် တစ်ပတ်၏ပထမနေ့ရက်သည် တနင်္ဂနွေနေ့နံနက်ထသည် အချိန်မှညီအိပ်

သည့်အချိန်ထိ ဖြစ်သည်။ ထို့ကြောင့်ကျွန်ုပ်တို့သိသလောက် ဖော်ပြရလျှင် တနင်္ဂနွေနေ့တို့ ဝတ်ပြု ကိုးကွယ်ခြင်းသည် သမာကျမ်းစာ၏ ပုံစံဖြစ်သည်ဟု ကျွန်တော်ဆက်လက်ဖော်ပြလိုက်ပါသည်။ ထပ်မံပြီး တမန်တော်တော် ၂၀ ရှိအပို ငယ်များသည် ဟေလသလူမျိုးတို့၏ အခြေအနေနှင့်ပတ်သက် ပြီး ဟေလသလူမျိုးလူကာက ယုံကြည်သူအားလုံးတို့သည် အပတ်၏ပထမနေ့တွင် တွေ့ဆုံခဲ့သည်ဟု တင်ပြရေးသားချက်ကို ကျွန်ုပ်တို့တွေ့ရှိရသည်။ သူသည် ဂျူးလူမျိုးတို့၏ ထုံးစံအတိုင်း နေ့မရေတွက် သည်နှင့်တူပါသည်။ သို့သော်အိမ်များတွင် ဝတ်ပြုအစည်းအဝေးကျင်းပပြုလုပ်ခြင်းနှင့် ပတ်သက်ပြီး မေးခွန်းများကို ဖြေဆိုကြပါစို့။

ကနဦးယုံကြည်သူများတို့သည် အိမ်များတွင်ဝတ်ပြုစည်းဝေးပြုလုပ်နေသည်ကို မည်သူကမှ နှုတ်က၏ပတ်တော်ဖြင့် ငြင်းပယ်နိုင်လိမ့်မည်မဟုတ်ပေ။ ဝတ်ပြုအစည်းအဝေးတို့၏ သဘာဝနှင့်လုပ် ဆောင်မှုတို့တွင် အသင်းတော်ကဲ့သို့ ယုံကြည်သူများ စုရုံးလာသောအခါ သူတို့အတွက် ကြီးကြီး ကျယ်ကျယ်တခြားပြင်ဆင်စရာအလိုခံခဲ့ပေ။ လူဦးရေးအားဖြင့် နည်းပါးနိုင်ပေ၏မည်။ သူတို့၏ လှုပ်ရှားမှုတွင် ရှေ့မှဦးဆောင်သူ မရှိပေ။ (မသစ်ကျမ်းတွင်ရှိသော အသင်းတော်သည် ဝတ်ပြုအစည်း အဝေး ပြုလုပ်ရာတွင် မသေချာမရေရာမှုတွင် မရှိခဲ့ပေ။) အတူတကွအစားအစာကို သုံးဆောင်ခဲ့ ကြသည်။ သူတို့သည် မိသားစုပမာအသက်ရှင်ခဲ့ကြသည်။ ထို့ပြင် ထိုနေရာထက်ပိုကောင်းသောနေရာ မည်သည့်အရပ်တွင် တွေ့နိုင်ရမည်နည်း။ သစ်ထဲတွင်အမြဲတမ်း ပြုလုပ်သည့်အတိုင်းလှုပ်ရှားမှုနည်း ဗျူဟာကိုအောက်တွင် ကျွန်ုပ်တို့တဖန်တွေ့ရပေမည်။ ကျွန်ုပ်တို့တွေ့ရှိသော အခြားပြောင်းလဲမှုများ အတိုင်း အိမ်လှုပ်ရှားမှုမှ အသင်းတော်အဆောက်အဦးသို့ ကူးပြောင်းသောသူတို့သည် ကနဦးဖခင်ကြီး များ နောက်ဆုံးပြောင်းခဲ့သော အရာဖြစ်သည်ကို မှတ်သားထားရန် အလွန်ကောင်းသည်။ တကယ်တမ်းကျတော့ အိမ်များတွင်ဝတ်ပြုစည်းဝေးကျင်းပခြင်းသည် ခရစ်ယာန်အသင်းတော်ရှင်သန် ကြီးထွားတိုးတက်ရန် အတွက် တမန်တော်တို့၏ ပထမဦးဆုံးကျင့်သုံးခဲ့သော ထုံးစံဖြစ်သည်။

သို့သော်ယခုစဉ်းစားရန်အချက်ကတော့ ၂၀ ရာစုနှစ်တွင် Eskimos နယ် North Pole နှင့် နီးစပ်လျက်ရှိသော ကျေးရွာတွင်ခရစ်ယာန်များဖြစ်လာခဲ့ကြသည်။ သူတို့သည် အသင်းဝင်သူများဖြစ် ချင်ကြသည်။ သို့သော်သူတို့၏ နေအိမ်တို့သည် အများဆုံးလူရှစ်ယောက်သာ ဝင်ဆံ့သည်။ ထို့ကြောင့် ယခုသူတို့သည် ထက်အနည်းငယ်ကြီးသော အိမ်ကိုငှားရမ်းပြီး သူတို့၏ဝတ်ပြုစည်းဝေးရာ ဘုရားကျောင်းအတွက် အသုံးပြုမည်ဆိုလျှင် သမာကျမ်းသာထဲတွင် ဖော်ပြထားသည့်အတိုင်း ဝတ်ပြု ကိုးကွယ်ခြင်းအတွက် သူတို့သည်လုပ်သင့်လုပ်ထိုက်သောအရာတို့ကို ပြောင်းလဲမှုမရှိဘဲ လုပ်ဆောင် နိုင်ပါလိမ့်မည်ဖြစ်သည်။ ထို့ကြောင့်ထိုနေရာပင်လျှင် ကျွန်ုပ်သည်ပြသနာတစ်ခုမှ မတွေ့ရချေ။ တကယ်ကျတော့အိမ်၏ အပြင်ဘက်တွင်ဝတ်ပြုကိုးကွယ်ခြင်းကို ပြုလုပ်သောသမာကျမ်းစာနှင့် ကိုက်ညီသည့်အသင်းတော် ကျွန်တော်ပါဝင်နိုင်ပါသည်။ ကျွန်ုပ်သည် အိမ်တွင်တွေ့ဆုံသော အသင်းတော် ပါဝင်ခြင်းထက် အပြင်ဘက်တွင်ကျင်းပသော အသင်းတော်သို့ ပါဝင်ပြီးသူတို့၏ လေ့ထုံးစံတို့ကို တတွေမတိမ်းလိုက်နာရင်လည်း သည်သမာကျမ်းစာနှင့် ကိုက်ညီသည့်လုပ်ဆောင်ချက် မဟုတ်ပေ။ မိတ်ဆွေသည်အိမ်တွင် ကျင်းပပြုလုပ်သောအသင်းတော်ထက် တခြားပြင်ပတွင်ရှိသော အသင်းတော်၏သဘာဝနှင့် လုပ်ဆောင်ချက်တို့ကို ပိုပြီးသဘောကျနိုင်သည်။ ကျွန်တော်ပါဝင်ခဲ့သော အသင်းတော်တစ်ပါး တွင် လူများစွာဝတ်ပြုကိုးကွယ်ခြင်းပြုနိုင်ရန် ကြီးမားသောအခန်းတစ်ခုကို ငှားရမ်းခဲ့သည်။ ထိုနေရာတွင် ဂုဏ်တော်ချီးမွမ်းကြသော်လည်း သူတို့၏စကားကျယ်လှောင်စွာ ငြင်းပယ်မှုတို့ကို ကျွန်တော်ကြားခဲ့ရသောအခါ ချစ်ခြင်းမေတာမရှိသည်ကို ကျွန်တော်သိရှိခဲ့သည်။ သို့သော် ကျွန်တော်တို့သည် အိမ်များတွင်ဝိုင်းထိုင်လျက် ထိုနေရာတွင်ပါဝင်သူအားလုံးတို့သည် တက်တက်ကြွကြွပါဝင်ခွင့်ရရှိခဲ့သည်။ မည်သူကမှရှေ့တွင်သွားပြီး ဦးဆောင်ခြင်းမပြုခဲ့ပေ။ ကျွန်ုပ်တို့ သည် ဝတ်ပြုအစည်းအဝေးပြီးဆုံးသွားပြီးနောက် တစ်ခြားအိမ်တွင်ရွှေ့ကာ မုန့်အတူတကွ သုံးဆောင် ခဲ့ကြသည်။ သို့သော် သမာကျမ်းစာဖော်ပြချက်မှ သွေဖယ်ခြင်းမရှိရန် ကျွန်တော်အကြံပေးလိုပါသည်။ ပတ်ဝန်းကျင်အခြေအနေဆိုးရွားမှုကြောင့် ဆန့်ကျင်ဘက်ဖြစ်သော ထုံးစံကို ကျွန်ုပ်တို့စွဲကိုင်တတ်ကြ

သည်။ ဗတိဇံနှင့် ပတ်သပ်ပြီးသမာကျမ်းစာဖော်ပြသောအချက်ကို ထိုအကြောင်းအရာတွင် အခြေခံပြီး ကျွန်တော်ဖော်ပြပါရစေ။

တမန်တော်ခေတ်မှအသင်းတော်၏ လှေထုံးတမ်းအဖြစ် ဆက်လက်ကျင့်သုံးနေခဲ့သော သမာကျမ်းစာနှင့် ညီညွတ်သည့် ရေနှစ်ခြင်းမင်္ဂလာသည် ဘုရားသခင်၏အမိန့်တော်ဖြစ်သည်။ နှုတ်ကပတ်တော်ထဲတွင် ရေနှစ်ခြင်းကို မည်သည့်ပုံစံအားဖြင့် ပေးရမည်ကို ဖော်ပြထားခြင်းမရှိသော်လည်း ကနဦးအသင်းတော်များပြုခဲ့သည့်လှေထုံးတမ်းကို ကြည့်ခြင်းအားဖြင့် ဗတိဇံပေးခြင်းနည်းလမ်းကို ကျွန်ုပ်တို့သိရှိနိုင်သည်(တမန်တော်တို့၏ ယဉ်ကျေးမှု လှေထုံးစံ)။ ဗတိဇံ ပေးခြင်းသည် စစ်မှန်သော ပြောင်းလဲမှုရှိမှသာ ခံယူရန်ဖြစ်ပြီး အချိန်မစွဲဘဲရေထဲသို့ နစ်မြုပ်ရန်ဖြစ်ပါသည်။ (တကယ်တမ်းကျတော့ ဗတိဇံဟူသောစကားလုံးသည် ဂရိစကားလုံးမှတိုက်ရိုက်ဘာသာပြန်ဆိုခြင်းဖြစ်သည်။ ဂရိစကားလုံးဖြင့် Baptizo ဟုခေါ်ပြီး အဟယ်သည် နစ်မြုပ်သည်၊ ရေထဲသို့ဆင်းသည်၊ ရေထဲသို့နစ်သည် ဟု ဖြစ်သည်။) ကျွန်ုပ်တို့အများစုတို့သည် ထိုအကြောင်းနှင့်ပတ်သက်ပြီး ပြုပြင်ပြောင်းလဲပိုင်ခွင့် ရှိသည်။ ဗတိဇံခံယူမည့်ပုဂ္ဂိုလ် ၏အခြေအနေကို သိရမည်။ သူ၏ ဗတိဇံခံယူမည့်ပုံစံ သို့မဟုတ် ၏သတ်ထားသောအချက်အလက်တို့ကို သိရမည်။ အသင်းတော်တွင် လူအများအပြားရေနှစ်ခြင်းမင်္ဂလာ ခံယူခြင်းသည် ဘယ်လောက်ခက်ခဲ ပင်ပန်းစရာဖြစ်သည်ကိုလည်း သိရှိရမည်။ အချိန်လည်းကုန်သည်။ ထို့ကြောင့်ကျွန်ုပ်တို့လုပ်ဆောင်ရန်အချက်သည် နှုတ်ကပတ်တော်သွန်သင်သည့်အတိုင်း လူတစ်ယောက်သည် ခရစ်တော်ကို ယုံကြည်လက်ခံပြီးသည်နှင့် တပြိုင်နက် ရေနှစ်ခြင်းပေးရမည်။ ရေထဲသို့ နစ်ခြင်းအားဖြင့် ဗတိဇံပေးရမည်ဖြစ်သည်။

လမ်းမလျှောက်နိုင်သော ချို့တည့်သူတစ်ယောက်ဘုရားသခင်ထံသို့ ပြန်လာသည်ဆိုကြပါစို့။ နှုတ်ကပတ်တော်တောင်းဆိုသည့်အတိုင်း မာသစ်ကျမ်းထဲတွင် ဥပမာပေးထားသည့်အတိုင်း မေးမြန်းခြင်းမရှိပဲ ကျွန်ုပ်တို့သည် ထိုသူကို ရေနှစ်ခြင်းပေးရမည်ဖြစ်သည်။ တခြားသောရေနှစ်ခြင်းပုံစံတို့ကို ငြင်းပယ်မည် ဆိုကြပါစို့။ ထိုသူကို ရေနှစ်ခြင်းပေးခြင်းသည် သင့်လျော်မည်လော။ ဟုတ်ပါသည်။ ကျွန်ုပ်တို့သည် ထိုသူကို ရေနှစ်ခြင်းအားဖြင့် ဗတိဇံပေးမည် ခိုင်မာစွာ ပြောနိုင်သည်။ ထိုကဲ့သို့သော အခြေအနေမျိုးတွင် လူတစ်ယောက်သည် ဗတိဇံ၏ တောင်းဆိုချက်နှင့် ဝိညာဉ်ပိုင်းဆိုင်ရာဗတိဇံခံခြင်းတို့ကို လိုက်လျော်ညီထွေစွာ လုပ်ဆောင်နိုင်သော်လည်း နှုတ်ကပတ်တော်တွင် ဖော်ပြထားသော ပုံစံအတိုင်းလုပ်ဆောင်ရန် အလွန်ခဲယဉ်းနိုင်ပေမည်။ သို့သော် ထိုနေရာတွင် မှတ်သားစရာအချက်ရှိသည်။ ထိုသည် ကျွန်တော် ယခုတင်ပြသောအချက်အလက်တို့သည် ကျန်းမာနေသောလူတစ်ဦး၏ပြောင်းမှ အခြေအနေကို ဖော်ပြလိုခြင်းမဟုတ်ပေ။ သာမန်လူတစ်ယောက်ကို ဘုရားသခင်စေခိုင်းထားသည့်အတိုင်း ဗတိဇံမင်္ဂလာကို ခံယူသောအခါရေထဲသို့ နစ်မြုပ်ရပေမည်။ ထို့ပြင် ခရစ်တော်လက်ခံယုံကြည်ခြင်း မရှိသေးသောလူတစ်ယောက်ကို ရေနှစ်ခြင်းရန်ငြင်းဆိုရမည်ဖြစ်ပါသည်။ အဘယ်ကြောင့်ဆိုသော် ထိုသူအပေါ်ပြုလုပ်သော ရေနှစ်ခြင်းမင်္ဂလာသည် နှုတ်ကပတ်တော်နှင့် ညီညွတ်နိုင်သော်လည်း ဗတိဇံ၏သဘာဝကို တိုက်ခိုက်နေသောကြောင့်ဖြစ်သည်။

သမာကျမ်းစာနှင့်မညီညွတ်သည့်အရာများ သွေဖယ်ကာ ညီညွတ်သည့်အရာများအသုံးပြုရမည် ဟု ကျွန်တော်ပြောသောအခါ ပတ်ဝန်းကျင်၏ပြစ်တင်ဝေဖန်မှုကို လျော့နည်းစေလိုသောကြောင့်ဖြစ်ပြီး၊ သွေဖယ်သောအလုပ်များပြုမိပါက မှားယွင်းသောနမူနာပုံစံဖြစ်နိုင်သည်။ ကျွတ်တော်ပါဝင်သော အသင်းတော်သည် ဘုရားကျောင်းအရွယ်အစားခန့်ရှိသော အိမ်ဖြစ်ခဲ့လျှင် ဥပမာ အမေရိကတွင် ကျွန်ုပ်တို့သည် ခန်းမကြီးများကို စုရုံးသောနေရာမဖြစ် ဘယ်တော့မှအသုံးမပြုခဲ့ပေ။ (အိမ်နီးနားချင်းတို့သည် ကြီးမားသောခြံ၏ ကာရံတားဆီးမှုကြောင့် ချီးမွမ်းသံတို့ကို ကြားသိနိုင်မည်မဟုတ်ပေ။ ထို့ကြောင့်သူတို့ကို စိတ်ဖြေသိမ့်ပေးခြင်း လုံးလုံးလျားလျားမရှိနိုင်ပေ။) North Pole တွင်ရှိသော ညီအစ်ကိုမောင်နှမများ၏အခြေအနေကို အနည်းငယ်ကျွန်ုပ်တို့စဉ်းစားဆင်ခြင်ပါက သူတို့သည် လူအတော်အတင့်တချို့ဝတ်ပြုကိုးကွယ်နိုင်ရန် အခန်းရှိသလော။ ထို့ပြင်ထိုသူတို့သည် အသင်းတော်

ဝတ်ပြုအစည်းအဝေးပြုနိုင်ရန် ကြီးမားသောလူထုလူဝေးဝင်ဆုံနိုင်သော အိမ်ကြီးငှါးရမ်းလျှင် မည်သည့် အရာတို့ကို လိုအပ်လိမ့်မည်နည်း။

တရားမှန်ကန်သောအပြုအမူသည် ကျွန်ုပ်တို့ဆွေးနွေးတိုင်ပင်ခဲ့သော အချက်အလက်ဟူသမျှ ပါဝင်သည်။ သမာကျမ်းစာနှင့်ကိုက်ညီသော အသင်းတော်တွင် ထိုအချက်အလက်တို့နှင့်အတူ အောက်ဖော်ပြထားသောတခြားအချက်တစ်ခုခုကိုလည်း တွဲပါဝင်ရပေမည်

-ရှေ့မှာဦးဆောင်သူမလိုပဲ လွတ်လပ်စွာ ပါဝင်ဝေငှခွင့် ရရှိသည်။

-ပွဲတော်မင်္ဂလာကို ဝလင်စွာသုံးဆောင်ခဲ့သည်။

-ရာထူးအဆင့်အတန်းခွဲခြားမှုမရှိပဲ ဦးဆောင်မှုတွင် ပါဝင်နိုင်သည်။

အိမ်များတွင် ဝတ်ပြုအစည်းအဝေးနှင့် ပတ်သက်ပြီး ကျွန်ုပ်တို့ဆွေးနွေးတင်ပြချက်များနှင့်အတူ အထက်တွင်ဖော်ပြသောအချက်သုံးချက်တို့ကို ရှင်းရှင်းလင်းလင်းဖြစ်ရန် ကျွတ်တော်ရှင်းပြလိုပါသည်။ ကျွန်တော်တို့သည် ဆွေးနွေးတိုင်ပင်ခြင်းမရှိသေးသော၊ မရှိမဖြစ်လိုအပ်သော သမာကျမ်းစာနှင့်ကိုက်ညီသော အသင်းတော်အတွက် တောင်းဆိုချက်တစ်ချို့တို့ကို ကျွန်တော်တို့သည် ယခုကြည့်ကြပါစို့။ သို့သော်ကျွန်တော်ရှင်ပြမည့်အချက်အလက်ထဲတွင် ကွင်းကွင်းကွက်ကွက် မြင်တွေ့နိုင်ရန် စကားလုံး တစ်လုံးမကျန် ကျွန်တော်ရှင်းပြနိုင်မည် မဟုတ်ပေ။ ပထမညွှန်းကြားချက်ပေးခြင်း၊တိုးတက်ဖွံ့ဖြိုးခြင်း နှင့် ဝိညာဉ်ပိုင်းဆိုင်ရာ ရင့်ကျက်တိုးတက်မှုတို့သည် အမြဲတမ်းလိုအပ်ချက်ရှိသည်။ အသင်းတော် တစ်ခုဦးဆောင်ရာတွင် အနည်းဆုံးအထက်တွင်တင်ပြထားသောအချက်အလက်တို့ကို ပါဝင်ရမည် ဖြစ်သည်။ ယခုအချိန်တွင် အကောင်အထည်မဖော်နိုင်သေးသော်လည်း ပန်းတိုင်တစ်ခုအဖြစ် ထားရှိရမည်။ အစပိုင်းတွင် ပွဲတော်မင်္ဂလာကို ဝလင်စွာသုံးဆောင်ခြင်းသည် မဖြစ်နိုင်သောအရာဖြစ်ခြင်းကို ပြသနာ မဟုတ်ပေ။ သို့သော် ဥပမာအားဖြင့် ဂေါပက လူကြီးတို့သည် နောက်ပိုင်းတွင် ကျင်းပပြုလုပ်ရန် စနစ်တကျသတ်မှတ်နိုင်သည်။ တခြားလူတွေက ဝတ်ပြုအစည်းအဝေးတွင် တက်ကြွစွာပါဝင်စုရုံးခြင်းကို အစပြုဦးဆောင်ခြင်းသည် ဖြစ်ပျက်နိုင်သောအကြောင်းတစ်ခုဖြစ်သည်။ သို့သော် အမြဲတမ်း ခိုင်မြဲစွာ စွဲကိုင်ရမည့်အရာကတော့ အသင်းတော်ကို ဦးဆောင်ရာတွင်မည်သည့်နေရာသို့ မျက်နှာမူ ဦးဆောင်သည်ကိုလည်းကောင်း၊ အသင်းတော်တွင် မည်သည့်အကြောင်းတို့ဖြစ်ပျက်နေသည် ကိုလည်း ကောင်း သေချာသိရှိရန်လိုအပ်သည်။

ထိုနေရာတွင် ဖော်ပြချက်သည် အသင်းတော်၏သဘောသဘာဝနှင့်ပတ်သက်သော သိသင့်သိထိုက်သောအရာတို့ကို နှံ့စက်ပြည့်စုံစွာ နောက်ဆုံးဖော်ပြချက်ဖြစ်သည်။ ထိုနေရာတွင် ဖော်ပြထားသောအရာများကို လက်တွေ့လုပ်ဆောင်ပါ။ သို့မှသာ မိတ်ဆွေသည် မသစ်ကျမ်းထဲတွင် ဖော်ပြထားသော အသင်းတော်နှင့် အခြားနားသော အသင်းတော်အစပြုရန် ဆုံးဖြတ်ချက်ချနိုင်ပါလိမ့် မည်။ သို့သော် ထိုတင်ပြချက်အားလုံးတို့ကို မိတ်ဆွေအလွန်စိမ်းပါလိမ့်မည်။ တကယ်တမ်းကျတော့သည် အလွန်ဆန့်ကျင်ဘက်ဖြစ်သွားပါသည်။ ကျွန်ုပ်တို့၏ဗတိဇံပေးခြင်းဥပမာကို ပြန်လည်လေ့လာ သိရှိလျှင် ကျွန်ုပ်တို့သည် အယုံကြည်သူတစ်ယောက် ကျွန်ုပ်တို့ကဲ့သို့ ဗတိဇံပေးသည်ဟု ကျွန်တော်တို့ပြောနိုင်ပေမည်။ ဗတိဇံပေးရာတွင်လုပ်ဆောင်သင့်သောအရာများ ချန်ထားပြီး ဘုရားသခင်၏ ကြံစည်သမျှတို့ကို အချည်းနှီးဖြစ်စေရုံသာမက ပျက်ဆီးတတ်ကြသည်။ တကယ်တမ်းကျတော့ ထိုကဲ့သို့ လုပ်ဆောင်ခြင်းသည် မှားယွင်းသည်။ အခြေအနေသည် ထိုကဲ့သို့ဖြစ်သည်။ လူတစ်ယောက်သည် ပတ်ဝန်းကျင်၏ တိုက်တွန်းအားပေးမှုကိုမရှိလျှင် လူတစ်ယောက်ထိုနောက်ဆုံးအချက်ကို နားမလည်လျှင် ပထမအချက်နှစ်ချက်(တနင်္ဂနွေနေ့အိမ်များတွင်ဝတ်ပြုခြင်း)ကို အဘယ်ကြောင့် ခံယူနိုင်သနည်း။ ကျွန်ုပ်၏ကောင်းသောသူငယ်ချင်း Steve Atkerson ပြောင်သောစကားကိုကျွန်တော်တင်ပြလိုသည်။“တမန်တော်များကျင့်သုံးသည့်အတိုင်း ကျွန်ုပ်တို့လုပ်ဆောင်ရာတွင် မမေးမြန်းရန်မေးခွန်းမရှိပေ။သို့သော် ကျွန်ုပ်တို့သည် ခြားနားသောအရာများ ပြုလုပ်လိုခြင်းသည် အဘယ် ကြောင့်ဖြစ်သည်ကို မေးရန်ရှိသည်။

အထက်တွင်တင်ပြချက်ကို ကျွန်တော်တွေ့တောဆင်ခြင်ရပေမည်။

- Beresford Job